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Abstract

This article discusses the reform efforts of Imam Ibn Badis on elite
graduate of the French school in the period of the French occupation of
Algeria, and describes the situation in which she found herself, and
explains its causes concealing Imam Ibn Badis, and cites some
intellectual and doctrinal issues which this elite suffered, tell the
relationship between faith and reason, and the relationship between
religion and rebirth, and illustrates Ibn Badis efforts to help this elite to
overcome these problems.




Resumé

Cet article traite les efforts de réforme de 1Tmam Ibn Badis
concernant 1'¢lite algérienne diplomé de 1'école francaise dans la période
de l'occupation francaise de I'Algérie , et décrit la situation dans laquelle
elle se trouvait, et explique ses causes celant 1'Tmam Ibn Badis, et cite
quelques problématiques intellectuelles et doctrinales dont soufrait cette
¢lite , tell que la relation entre la foi et la raison, et la relation entre la
religion et la renaissance, et illustre les efforts d' Ibn Badis qui visaient a
aider cette élite pour surmonter ces problématiques.
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